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Vážení rodiče,  
zaměstnanci ZŠ Donovalská se 27. 11. 2023 připojí k celodenní stávce. Zásadně nesouhlasíme 
s plánovanými kroky v oblasti školství, které by negativně ovlivnily kvalitu vzdělávání. Provoz školy, školní 
družiny i školní jídelny bude přerušen. 
 
Je nutné upozornit, že nejde o platy učitelů, jak je možná některými lidmi vnímáno. Důvodů je několik, ale ty 
nejdůležitější se pokusím vyjmenovat. 
  

1) Snížení PHmax, tedy odučených hodin, které nám stát proplatí. Naše škola si zakládá na kvalitě 

vzdělání, individuálním přístupu a moderní výuce. Vyučujeme angličtinu od první třídy, dělíme jazyky 

na menší skupiny, informatiku vyučujeme již od 3. ročníku, máme programování, dělené pracovní 

činnosti atd. Při snížení PHmax bych tento přístup musel změnit a to je v naprostém rozporu s naší 

koncepcí, cílem i přesvědčením. 

2) Parametrizace asistentů – zamýšlené snížení počtu asistentů ve školství by při stávajících počtech dětí 

se specifickými vzdělávacími potřebami přineslo snížení kvality výuky všem dětem. Zavedla se inkluze, 

zrušily se speciální školy a my si s tím do určité míry umíme poradit. Ale pouze za předpokladu, že 

dostaneme peníze na zaměstnance, kteří s těmito dětmi pracují a pomáhají jim v začlenění do výuky. 

3) S tím je spojené snížení peněz na speciální pedagogy, psychology i další podpůrné profese. Vzhledem 

k nárůstu vzdělávacích i psychických potíží u dětí v posledních letech jsou tyto profese v současném 

školství nezbytné. 

4) Snížení financí pro nepedagogické pracovníky – naprosto likvidační krok, plat uklízečky nebo pomocné 

kuchařky je v tuto chvíli 18 780 Kč hrubého. Pokud bychom tyto finance ještě snížili, ve školách 

nebude mít kdo uklízet a vařit. Každý den vaří naše školní jídelna přes 800 porcí obědů, vyvážené a 

pravidelně kontrolované stravy.  

5) Snížení objemu peněz na učebnice, pomůcky  

 

Také další kroky ministerstva (nekoncepční přístup k RVP, návrh na rušení druhého cizího jazyka, rušení 

odkladů) vnášejí do školského prostředí, které v poslední době čelilo řadě nových výzev, zbytečný zmatek a 

nervozitu. Jsem přesvědčen, že kromě zaměstnanců škol by nesouhlas s výše zmíněnými kroky měli vyjádřit 

především rodiče, pokud jim skutečně jde o kvalitní vzdělávání jejich dětí. Pokud je školství prioritou naší 

společnosti, jak je deklarováno, nelze zavádět plošné škrty se snahou za každou cenu ušetřit. Prosím tedy o 

zamyšlení a pochopení. 

 

 

Tomáš Marek 
ředitel školy 

 


		2023-11-22T12:20:17+0100
	Mgr. Tomáš Marek




